
 

 

 

 

Indkaldelse og Referat af skolebestyrelsesmøde  

Onsdag den 6. december 2017 

 

Mødedato: onsdag den 6. december 2017 

Mødetid: 17.00 – 19.30 

Vi sørger for lidt at spise 

Giv en tilbagemelding om I kommer senest mandag den 4. december 

 

Mødested: Øster Farimagsgades Skole personalerummet 

Afbud fra: Gunvor, Oliver 

Referent: Kirsten 

 

Dagsordenspunkt Indhold b O D Besl 

Fællessang 

/5.min 

En rose så jeg skyde     

1.  

Godkendelse af      

dagsorden./5 min 

Ændring af dagsorden:  

tilføjelse til dagsorden - orientering om 

kontaktforældremøde sættes ind i mellem punkt 4. og 5. 

x   x 

2.   

Elevrådet/ 

10 min     

     

Referat af seneste elevrådsmøde: 

Mogens fra skolebestyrelsen er her for at fortælle om 

skolebestyrelsen. Skolebestyrelsen er en blanding af 

forældre, lærere, nogle elever og skolestyrelsen. De snakker 

meget om mobiltelefoner 0.-3. Klasse skal have telefonerne 

helt væk i timerne. 4.-9. Klasse skal klassen aftale med 

lærerne. Hvad de gør er op til klassen. Skolebestyrelsen har 

fokus på harmoni mellem skolen og forældrene.  Fra 0.- til 

3. Klasse er pædagogerne med til skolehjemsamtale og 

forældre møde. Lejrskole kan laves om på hvornår.  

Skolebestyrelsen har lidt indflydelse på hvordan 

undervisningen skal indrettes.  Indretningen af skolegården 

og stilleområde. Skaterrampe måske foreslår Mehmet. 

Skaterbord låse? 

Boldene bliver fordelt så hver klasse får 2 skilte med 

klassenavn. Skiltet skal så afleveres for at få en bold. 5. 

Klassernes legepatrulje står for udleveringen. 

 

  

 

 x x  



 

 

3. 

Fremlæggelse af 

sorg/kriseplan 

Signe og Bianca 

Bianca ( en af skolens ressourcepædagoger) og Signe 

(inklusionspædagog) fremlagde baggrunden for skolens 

”sorg og kriseplan”. 

Herefter orientering om det materiale som skolen har til 

rådighed i forbindelse med elever i sorg og kriser. 

 

x x x  

4. 

Antimobbestrategi 

KH/HO 

 

Ændringer i teksten og tilføjelse af en handleplansdel i 

skolens trivsels og anti - mobbestrategi blev vedtaget. 

Planen lægges op på Skoleporten når den layoutmæssig er 

helt på plads.  

x x x  

Tilføjelse til dagsorden. 

 

Tilbagemelding fra  

kontaktforældremødet 

Mødet blev et tilløbsstykke, da der blev taget mere offensive 

indkaldelsesmetoder i brug. 

Orientering om indholdet på mødet: 

Skolestart 0. klasse – forskel i anvendelse af værktøjer til 

klassetrivsel fra klasse til klasse. Forslag om vidensdeling i 

forbindelse med skolestart. 

Skolens fødselsdag: erfaringerne fra dette års fest: tidligere 

planlægning og tydeligere opgavefordeling. Der skal 

fremadrettet udarbejdes en guide til festen. 

Forslag om at 6. årgang får viden om udskolingens 

kontaktforældres arbejde – Information om, hvad forældrene 

skal have fokus på. 

Formaliseret struktur for planlægning af forældremøderne er 

planlagt fra skolens side. Kontaktforældrene bliver indkaldt 

to fastlagte dage i foråret, hvor kommende forældremøder 

planlægges. 

Reminder og forslag om, at 0. klasse skal have besøg af 

skolebestyrelsen på deres første møde. 

Ide at kontaktforældrene i 4. klasse vidensoverdrager til nye 

forældre i 0. klasser. 

Tilbagemelding til 0. klasse om forældrenes oplevelse af 

skolestart. 

    

5. 

Sikker trafik: 

 (trafiklyset på Øster 

Farimagsgade) 

Mogens har skrevet:  

• Et brev om parkeringsproblemet, som sendes til Vej 

og Park/Miljø og Teknik.  

• Et brev om trafikreguleringen på Øster 

Farimagsgade.  

Hans Henrik finder ud af, hvem brevene skal sendes til. 

 

 x x  

 

 

  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

6. 

Udarbejdelse af 

principper lejrskoler 

på ØF. 

Skolens anbefalinger 

lægges til grund/AB, 

KH 

 

 

AB fremlagde baggrunden for forslaget. Forslaget bygger på 

drøftelser fra pædagogisk weekend afholdt i oktober. 

Udkastet blev drøftet.  

Forslaget til principper for lejrskole blev vedtaget.  

 

x 

 

x 

 

x 

7. 

Tilbagemelding fra 

lærernes pædagogiske 

weekend i oktober. 

 

Udskydes til næste møde. Bilag medsendes omhandlende 

opsamling på drøftelserne fra weekenden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

x x  

8. 

Fritidsinstitutionen 

orientering om:  

• Renovering Dr. 

Louise/KB 

• Tilbagemelding 

fra 

pædagogernes  

faglige lørdag 

• Orientering om 

tilsynsbesøg på 

institutionen 

• Kasper orienterede om, at der skal søges midler hos 

Område forvaltningen som dækker kompensation i 

forhold gener knyttet til byggeriet. 

• Positiv tilbagemelding fra pædagogisk lørdag for 

pædagogerne. Pædagogerne ønsker mere tid til mere 

samarbejde med lærerne. Dette drøftes i skolens 

ledelse. Spørgsmål om ressourcer.  

• Positiv tilbagemelding i forbindelse med 

tilsynsbesøget udført af ekstern konsulent. Tilsynet 

centrer sig om de 6 pædagogiske pejlemærker. 

Tilsynsrapporten lægges på Skoleporten.  

Fremadrettet ønsker både lærere og pædagoger 

fælles pædagogiske weekender. 

x x x  

9. 

Gennemgang og 

drøftelse af 

kvalitetsrapporten. 

HO, KH 

AB redegjorde for baggrunden for kvalitetsrapport. 

På næste møde vil skolens ledelse præsentere forvaltningens 

tre fokuspunkter, som danner grundlag for samtale med 

forvaltningen på et møde i januar. 

De faldende karakterer ved dette års FP9 blev drøftet. Der er 

ingen endegyldige sandheder, men forhold som elevindtag 

sent i skoleåret, politisk fokus på inklusion – alle elever skal 

indgå i folkeskolen mm blev drøftet.  

Skolebestyrelsen vil gerne præsenteres for den endelig 

rapport inden den lægges på Skoleporten. 

 

x x x  



 

 

10. 

Undervisningens 

organisering: 

• Vikardækning 

• Valgfag 

• Brug af åben 

skole 

• Udsat 

klassedannelse 

ved skolestart 

Nedsættelse af arbejds-

gruppe/Mogens Steen 

 

Nedsættelse af en arbejdsgruppe i forhold til 

undervisningens organisering: 

Vikardækning, valgfag, brug af Åben skole og udsat 

klassedannelse.  

Ønsket om øget faglighed ligger bag ved nedsættelse af 

arbejdsgruppen, som består af Mogens, Steen, Anne Marie 

og Helene. 

 

 

    

11. 

Meddelelser: 

• Administrative 

fællesskaber 

• Sidste nyt om 

arealet bag ved  

boldburet/ KH 

• Indskrivning 

• påbud fra 
arbejdstilsynet 

• Nedfald af 
loftplader 

• Styring af 
økonomi , ikke 
muligt i forhold 
til nu. 

• Skolegården få 
repareret asfalt 
og etableret en 
lille bakke (den 
store skolegård) 

Udsendes skriftligt efterfølgende. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hans Henrik orienterede om, at der mangler redskaber til 

styring af økonomien. Der vil ikke længere være de samme 

transperante budgetoversigter, som skolebestyrelsen kender 

til. 

 x x  

12. 

Eventuelt 

Kommende datoer for bestyrelsesmøder: 

24. januar, 7. marts, 2. maj og 6. juni 

    



 

 

Lukket punkt: 

Personalesituationen 

     

Punkter til kommende 

møder: 

På næste møde udarbejder vi i fællesskab en 

traditionskalender. 

Opsamling vedr. pædagogisk weekend. Husk bilag  

På næste møde vil vi præsentere forvaltningens tre 

fokuspunkter, der lægges til grund for samtalen vedr. 

kvalitetsrapporten. 

 

    

 

 

 

 


